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Naturstyrelsen Vendsyssel 

J.nr.  

Ref. HELYN 

Den 17. juni 2025 

 

Til bestyrelsen for 

Naturnationalpark Tranum 

 

   

   

  
 

Referat - Møde i bestyrelsen torsdag den 3. juli kl. 19.45-
20.45.  
 

Mødet blev afholdt i Skovhytten, Sandmosevej 508. Forud for mødet besøgte be-

styrelsen Skydeområde Tranum, der jo er nabo til Naturnationalpark Tranum. 

 

Deltagere 

 

Lisa Kronborg Sørensen (formand) 

Peter Laursen Jammerbugt Kommune 

Søren Rosenberg Danmarks Naturfredningsforening 

Peter Lund Kristensen Dansk Ornitologisk Forening  

Dorthe Thøgersen Spejderne 

Lonni Vandborg Dansk Islandshesteforening 

Lise Holt Tranum Landsbyråd 

Jesper L. Pallesen Udvikling Han Herred 

Martin Kristensen AMU Nordjylland 

Christina Pedersen NNP Tranums Venner 

Bjarke Lauersen LandboNord 

Ditte Scharnberg Fire sommerhusgrundejer-foreninger 

Anne Mette Holm nf plus 

Søs Dalgaard Jensen Danmarks Vilde Natur 

 

 

Afbud 

 

Peter Vejlø Vestergaard Friluftsrådet  

Poul Bobach Dansk Orienteringsforbund 

Peter Holm Danmarks Jægerforbund 

Mette Hedegaard Dansk Ride Forbund 

Tina Udholm Danmarks Idrætsforbund 

Torsten Topbjerg DGI 

John Lambertsen Ja tak til natur NEJ TAK til en indhegnet  

 NNP i Tranum  

Jens Brandt Campingpladsnetværket i Jammerbugt 

Grethe Jacobsen Brugerrådet for Naturstyrelsen Vendsyssel 

Lillian Carstensen Fri Natur 
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1. Velkomst 

Formand for bestyrelsen Lisa Kronborg Sørensen byder velkommen. 

 

Referat 

Lisa Kronborg Sørensen bød velkommen og indledte mødet med at for-

sikre sig om, at bestyrelsesmedlemmerne har det godt med bestyrelsesar-

bejdet. 

 

Lisa efterspurgte desuden kommentarer til referat af bestyrelsesmødet den 

23. april. Der var ingen kommentarer. 

 

 

2. Status 

Projektleder Helle Lyngbak orienterer kort om status for udarbejdelsen af 

etableringsansøgning for Naturnationalpark Tranum. Peter Laursen, Jam-

merbugt Kommune orienterer om status for Jammerbugt Kommunes 

drøftelser med miljøministeriet. 

 

Referat 

Peter Laursen, Jammerbugt Kommune orienterede om, at Jammerbugt 

Kommune som opfølgning på miljøministerens svar af 9. maj 2025 (sendt 

til bestyrelsen 20. maj 2025) har sendt et nyt brev til miljøministeren. Her 

foreslår man, at de 140 ha øst for Udholmvej / Halvrimmenvej kommer til 

at indgå i Naturnationalparken uden hegn i en 10-årig forsøgsperiode, og 

at man i den periode fortsat sommergræsser det nordlige areal (ca. 40 ha). 

Kommunen takker desuden ja til igen at mødes med miljøministeren. 

 

Helle Lyngbak orienterede om den aktuelle tidsplan for Naturnationalpark 

Tranum. 

 

 

3. Formidling 2025 

Projektleder Helle Lyngbak præsenterer Naturstyrelsen Vendsyssels ud-

kast til en plan for formidling i resten af 2025. Planen tager udgangspunkt 

i opsamlingen fra sidste bestyrelsesmødes workshop. 

 

Bestyrelsen drøfter planen og har mulighed for at komme med forslag til 

ændringer. 

 

Referat 

Bestyrelsen drøftede de enkelte elementer i udkast til formidlingsplan, der 

efterfølgende er rettet til, og herefter betragtes som godkendt af bestyrel-

sen.  

 

Bilag 1 Plan for formidlingsindsatser, 2. halvår 2025 

 

Ud over godkendelsen af planen bød drøftelsen på en række fifs og gode 

idéer, der kan komme i spil enten i efteråret eller evt. senere: 
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• Nyhedsmail til bestyrelsen laves i printvenligt format, så det også kan 

printes, hænges op, ligge på et bord o.s.v. 

• Gerne tre dele i nyhedsmails: hvad sker der i processen, hvad kan 

man opleve i naturen netop nu, hvilken indflydelse får naturnational-

parken på netop den naturtype/netop den art/netop det sted 

• God idé med offentlige ture – info kan sprede sig som ringe i vandet 

fra deltagerne i offentlige ture 

• Kan man lave små videoklip henvendt til de unge til spredning på so-

ciale medier? 

• ”udflytter” åbent kontor (som en event), f.eks. biblioteket i Brovst, 

egnssamlingen i Tranum, Fosdalgård, andre steder. Husk, at kaffe og 

kage fremmer dialogen. 

• Formidling af ture, åbent kontor, andet – bestyrelsen hjælper gerne 

med at dele invitationer. Husk også invitation på NSTs fælles Face-

bookside og på Ud i naturen. 

• Det kan være en idé, at forældre skal hente børn i NNP, når vi laver 

børnearrangement. 

• Kan børn lave baseline i børnehøjde? Og senere følge med i udviklin-

gen? Eller bioblitz i børnehøjde? 

• Fokus på habitater og naturtype i stedet for på arter, når der formid-

les natur. 

• Kan vi nationalt formidle noget til spejdernes lejr i sommeren 2026? 

 

Der var generelt et ønske om, at bestyrelsen kan understøtte Naturstyrel-

sens formidlingstiltag, og at formidling kan foregå i et samarbejde. Det er 

muligt at sætte bestyrelsesmedlemmernes forskellige kompetencer i spil i 

formidlingen, f.eks. artskendskab, pressemeddelelser, aktiviteter. 

 

Helle Lyngbak indkalder dem, der gerne vil være med, til et arbejdsmøde 

(ikke et bestyrelsesmøde) i september. 

 

 

4. Eventuelt 

• Drøftelse af indvielsen af Naturnationalpark Fussingø. Opfordring til, 

at vi i Naturnationalpark Tranum overvejer at gribe en indvielse an-

derledes an, når det bliver vores tur. 

• Orientering om forløbet af den offentlige vandring i en eventuelt 

kommende Naturnationalpark Vester Thorup. Der var forskellig op-

fattelse af, hvordan opbakningen til naturnationalparken var blandt 

deltagerne i arrangementet. 

  

Lisa afsluttede mødet med en orientering om, at to bestyrelsesmedlemmer 

har bedt om at få dyrevelfærd på som et punkt på det kommende bestyrel-

sesmøde, og gjorde samtidig opmærksom på, at alle bestyrelsesmedlem-

mer er meget velkomne med forslag til punkter, der ønskes behandlet på 

møderne. 


